
Eriävä mielipide koskien Opetus- ja varhaiskasvatuslautakunnan 20.4.2023 kokouksen §39 

  

Iin kunnan opetus- ja varhaiskasvatuslautakunnan tulisi todeta, että päätöksessä sekä tiedottamisessa on 
ollut epäjohdonmukaisuuksia, joiden johdosta Olhavan koulun ottoalueen vanhemmat eivät ole voineet 
ilmoittaa lastaan esiopetukseen lukukaudelle 2023-24. Näin ollen Heidi Sandbergin tekemä oikaisuvaatimus 
opetus- ja varhaiskasvatuslautakunnan 2.3.2023 §20 tekemään päätökseen on mielestäni oikeutettu ja 
aiheellinen ja olisi siksi pitänyt ottaa käsittelyyn. 

  

Iin opetus- ja varhaiskasvatuslautakunnan tulisi linjata, että esioppilasryhmiä muodostettaessa 
huomioidaan Iin kunnan aikaisempi linjaus, joka on myös varhaiskasvatuslain mukainen, että oppilaiden 
koulumatkat ovat asutuksen, koulujen ja muiden opetuksen järjestämispaikkojen sijainti sekä 
liikenneyhteydet huomioon ottaen mahdollisimman turvallisia ja lyhyitä. Näin ollen lautakunnan tulisi 
päättää, että esioppilasryhmiä muodostettaessa tavoitellaan vähintään 7 lapsen ryhmäkokoa kuitenkin niin, 
että esikouluryhmiä muodostettaessa otetaan huomioon alueelliset erityispiirteet, kuten pitkät välimatkat 
ja siten varhaiskasvatuslakia kunnioittaen tarkastellaan esiopetuksen järjestämistä kokonaisvaltaisesti ja 
ennen kaikkea lapsen edun mukaisesti. 7 lapsen linjaus ei perustu lakiin ja sen pitäminen ehdottomana 
rajana luo turhia ongelmia ja kustannuksia sekä kunnalle että vanhemmille. Jos jonain vuonna 
esiopetukseen hakeutuu Olhavassa vain 6 lasta, niin heidät linjauksen mukaan integroidaan Iin 
keskustaajaman ryhmiin, jolloin kuljetuskustannukset ovat mittavat. Lapset olisi silloinkin mahdollista 
yhdistää koulun 1-2-luokkien ryhmiin, kuten Kuivaniemellä ja Olhavassa on aikaisemmin tehtykin. 

  

Olhavan koulua ei ole lakkautettu. Ltk on päättänyt pitää koulun suljettuna lukuvuoden 2022-23. Syksyn 
osalta ei ole päätöksiä, joten Olhavan koulu tulee lisätä mielestäni esiopetusta järjestävien Iin koulujen 
listaan.  

  

-Pekka Ylitalo 


